
  Protokół Nr 53/2023
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 26 września 2023 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:
- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Elżbieta Bar Sekretarz Gminy
- Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
- Grażyna Majcherska Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat
- Marcin Dłubak Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Inwestycji
- Sołtysi według listy obecności                                                                     (załącznik do protokołu)

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji.
Porządek posiedzenia przyjęty został jednogłośnie w obecności 12 członków Komisji.

Ad. 2 Wnioski i zapytania 

Radna Agata Teodorowska zgłosiła na prośbę mieszkańców, że na Osiedlu Młodych nie świecą
latarnie i zapada się chodnik na rogu na Osiedlu,
-  mieszkańcy  proszą  o  zamontowanie  znaku  ograniczenia  prędkości  od  strony  Namysłowa
skrzyżowanie na Krzywiczyny.

Sołtys Skałąg ponownie wnioskował o utworzenie Komisji do spraw dróg gminnych.

Sołtys Świniar Małych prosił o zamontowanie lustra na drodze ze Świniar Małych do Szymonkowa
po prawej stronie jest niewidoczny wyjazd, jest to droga powiatowa.

Radny  Waldemar Łuczek zgłosił, że na Osiedlu Młodych na drodze zapadają się studzienki,
-  również  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  zamontowania  znaku  ograniczenia  prędkości  od  strony
Namysłowa,
- prosił o ponowienie zgłoszenia do Inspekcji Ruchu Drogowego, ponieważ na trasie Wołczyn –
Opole jeżdżą przeładowane samochodowe.

Radny Marcin Pasternak zwrócił  uwagę, że na remontowanej ulicy Leśnej w Wołczynie,  gdzie
została  już  częściowo  naprawiona  nawierzchnia,  mieszkańcy  martwią  się  czy  nie  zostały
uszkodzone studzienki kanalizacyjno deszczowe. Podkreślił, że podobna sytuacja miała miejsce na
ulicy Ligonia przy remoncie ulicy Opolskiej.

Sołtys Skałąg zwrócił uwagę na ostry zakręt w Skałągach na drodze powiatowej gdzie przewrócone
są znaki  sierżanta,  podkreślił,  że kilka razy w roku dochodzi do sytuacji  kiedy są przewracane
i samochody lądują w rowie. Uważa, że jest tam potrzebne lustro. Przy podziale funduszy każdego
roku piszą z prośbą o lustro i nic w tej sprawie się nie dzieje,
- następnie zgłosił, że od 2011 roku znaki drogowe na wysepce na Rożnów są opalone nic na nich
nie widać dzwonił do Starostwa do pana Dunaja i nic w tej sprawie się nie dzieje.

Sołtys Duczowa ponowił po raz kolejny prośbę o wylanie kilka metrów asfaltu na drodze.
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Radny Nowak Marek prosił, aby w Wierzbicy Górnej, wykonać tabliczki z oznakowaniem ulic.

Ad. 3 Rozpatrzenie projektów uchwał, które Rada Miejska podejmować będzie na najbliższej sesji.

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023
rok oraz  zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 - 2028 (załączniki do protokołu), 
- prosiła o zadawanie pytań.

Radny  Waldemar  Łuczek  stwierdził,  że  realizowanych  jest  wiele  inwestycji,  pytał  czy  będą
potrzebne jeszcze jakieś dodatkowe środki finansowe na te zadania?

Skarbnik  Gminy  stwierdziła,  że  przy  realizowanych  inwestycjach  wystąpiły  już  dodatkowe
wydatki.  Na zadania związane z  Polskim Ładem w ramach infrastruktury kulturalnej  gdzie  nie
została wyczerpana po przetargu pula pieniędzy został złożony wniosek o aktualizację. Są takie
zapewnienia jeżeli nie została wyczerpana pula to takie wnioski są pozytywnie zatwierdzane. 
Podkreśliła, że są zabezpieczone środki finansowe w budżecie na zagrożone zadanie,  które jest
realizowane dotyczy to świetlicy wiejskiej w Rożnowie jest to jedno z trzech zadań, które wchodzą
w całość dofinansowania. 

Zastępca  Burmistrza  dodał,  że  zwiększenia  w  budżecie  dotyczą  dodatkowych  zadań  na  ulicy
Leśnej,  są  to  odwodnienia  bocznych  ulic,  które  znajdują  się  przy  ulicy  Leśnej,  następnie
zdecydowaliśmy o powstaniu małego parkingu na końcu uliczki.
Jeżeli  chodzi  o  infrastrukturę  kulturalną  to  dodatkowe  zadania  w  świetlicy  w  Brzezinkach  i
Świniarach Małych.
Dodał, że dwa zadania dotyczące remontu świetlicy w Świniarach Małych i Brzezinach wygląda na
to,  że zostaną wykonane w terminie,  największy problem jest  z firmą, która wykonuje zadanie
w Rożnowie.  Firma złożyła wniosek o przedłużenie terminu, z rozmów z inspektorem nadzoru
i kierownikiem budowy wynika, że wykonawca zrobi wszystko, aby zadanie zostało wykonane do
końca roku. W tej sytuacji jest problem z zapłatą dla pozostałych wykonawców, ponieważ są to
zadania powiązane i  będziemy się  starać,  aby zapłacić  dwóm wykonawcą ze  środków budżetu
gminy,  po  ukończeniu  trzeciego  zadania  zostaną  rozliczone  i  środki  wpłyną  z  powrotem  do
budżetu.

Skarbnik  Gminy dodała,  że jeżeli  wykonawca wywiąże  się  z  zadania to  może być  tak,  że  nie
zmieścimy się w 2023 roku w tej sytuacji trzeba będzie przenieś na 2024 rok i będą  musiały być
podjęte zmiany dochodów i wydatków na sesji na początku 2024 roku.

Radny  Antkowiak  pytał,  czy  został  złożony  wniosek  o  dofinansowanie  budowy  sceny
w Krzywiczynach? Nie widzi tego w zmianach budżetu.

Skarbnik  Gminy odpowiedziała,  że  wniosek nie  został  złożony,  rozmawiała  i  taki  wniosek ma
wpłynąć  w  październiku.  Uważa,  że  da  się  to  zrobić,  żeby  Krzywiczyny  i  Wierzbica  Górna
otrzymały dofinansowanie na zakończenie zadań.

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie
w obecności 13 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2023-2028
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.
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Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości (załącznik do protokołu)

Radny Marcin Pasternak stwierdził, że wskazane została prognoza o podniesienie stawek o 15%
jakie są widełki ustawowe i na jakim poziomie jesteśmy?
Jakie są ustawowo stawki minimalne i maksymalne?

Pani Grażyna Majcherska stwierdziła,  że nie ma minimalnej stawki podatku od nieruchomości,
którą gmina może podjąć, podkreśliła, że normalizuje się wszystkie koszty i wydatki, które gmina
będzie  ponosiła  w  przyszłym  roku  i  pod  tym  kontem  ustala  się  stawki  od  podatku  od
nieruchomości. Ogólne stawki podaje nam ustawodawca i do tych stawek można podnosić nasze
stawki. Przy takich stawkach jakie są u nas proponowane to do budżetu wpłynie 830 tys. zł.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  zaopiniowany  został
pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
za przyjęciem – 12 radnych,
przeciw – 0 radnych,
wstrzymujących się -  2 radnych.

Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  poboru  podatków w drodze  inkasa,
wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso (załącznik do protokołu)

Pani Grażyna Majcherska – podkreśliła, że zmiana uchwały dotyczy zmiany wykazu inkasentów
w związku z wyborem  nowego sołtysa w Sołectwie Wierzbica Górna.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  poboru  podatków w drodze  inkasa,
wyznaczenia  inkasentów  oraz  wynagrodzenia  za  inkaso  zaopiniowany  został  pozytywnie
jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Naczelnik Marcin Dłubak przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska
i Gierałcice w rejonie ulic Namysłowska – Kościelna (załącznik do protokołu).
Podkreślił,  że zmienił się właściciel nieruchomości byłego szpitala wewnętrznego oraz budynku
gdzie zamieszkują siostry zakonne. Nowi właściciele wystąpili z zapytaniem, czy będzie możliwość
zmiany  miejscowego  planu  przestrzennego,  która  umożliwi  w  tym  budynku  usługi  lecznicze
mieszkalnictwo. Nowy inwestor będzie starał się o dofinansowanie, ponieważ budynek wymaga
dużego nakładu finansowego.

Radny Pasternak pytał, czy jest to inwestor zagraniczny?

Naczelnik Dłubak odpowiedział,  że jest to małżeństwo z Wrocławia deklarowali,  że zamierzają
budynek zagospodarować i nie będzie przeznaczony do dalszej sprzedaży.

Radny Łuczek pytał, czy budynek ten jest zabytkowy?

Naczelnik Dłubak odpowiedział, że jest to zabytek.
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Radny  Pasternak  pytał,  czy  ta  zmiana,  która  jest  wprowadzana  jest  zgodna  z  oczekiwaniami
inwestora?

Naczelnik Dłubak odpowiedział, że wniosek jest bardzo obszerny, został przesłany do urbanisty, z
którym współpracuje gmina, po analizie odpowiedział, że da się spełnić oczekiwania inwestora.
Radny Szczepan Mały zabierając głos stwierdził, że dokładnie nie wiemy co inwestor zamierza,
uważa, że powinien jasno określić co będzie robione.

Naczelnik Dłubak nie zgodził się ze stwierdzeniem radnego Szczepana Małego. Inwestor będzie
inwestować w takim kierunku, żeby nie przynosiło mu to strat. 

Radny  Szczepan  Mały  pytał  jak  to  jest  możliwe,  że  pojawia  się  inwestor  i  od  razu  jest
podejmowana uchwała intencyjna, on jako osoba prywatna złożył prośbę o zmianę planu i czeka
4 lata chce budować i nie ma żadnej odpowiedzi. Obcy ludzie są dobrze traktowani, a mieszkańcy
są pomijani.

Naczelnik  Dłubak  uważa,  że  w  sytuacji  gdzie  inwestor  chce  inwestować  w  zabudowę
mieszkaniową  zaspokoi  potrzebę  większej  ilości  osób  niż  pojedyncze  osoby  prywatne.
Nieruchomość była zainteresowaniem wielu inwestorów, ale blokadą były zapisy w miejscowym
planie zagospodarowania przestrzennego.

Radny Bartosiński dodał, że dużo osób było zainteresowanych tym obiektem nawet z terenu naszej
gminy, która nawet zadeklarowała możliwość zostania siostrom zakonnym, po dyskusjach wycofał
się.  Z  informacji  jakie  posiada  to,  że  siostry  mają  opuścić  budynek  w  ciągu  3  lat  nie  jest
zadowolony, że kupiła to osoba, która jest spoza gminy i nie wiadomo jakie ma zamiary wobec tego
budynku.

Burmistrz zabierając głos stwierdził, że siostry Elżbietanki od dawna zabiegały o to żeby budynek
był  w jakiś  sposób wykorzystywany.  Niestety  nie  było  to  możliwe i  rozpoczęto  ubieganie  się
o sprzedaż. Pojawiło się kilku zainteresowanych na wykorzystanie tego obiektu, ale nie doszło do
porozumienia, ponieważ warunki stawiane przez siostry zakonne nie były do zaakceptowania dla
inwestorów.
Zmieniła się Siostra Prowincjalna w Katowicach, która miała za zadanie zbycie się tego budynku.
Podkreślił, że w akcie notarialnym zawarty jest zapis, że Siostry Elżbietanki mają opuścić budynek
do trzech lat.
Odnosząc się do słów radnego Szczepana Małego uważa, że słusznie radny porusza kwestie , że
pojawia  się  nowy  przedsiębiorca  i  od  razu  są  poczynane  działania,  obowiązujący  plan
zagospodarowania zniechęcał zainteresowanych kupnem tego budynku. Podkreślił, że zmiana planu
zagospodarowania nie powstała w momencie gdy znalazł się kupiec. Odnosząc się do wniosku o
zmianę  planu,  który  składał  radny  trzeba  się  przyjrzeć   czy  można  było  by  dołączyć  do  tej
procedury – prosił o sprawdzenie takiej możliwości, czy nic nie szkodzi na przeszkodzie. 

Radny  Pasternak  pytał,  czy  działka  nr  646  przylega  do  ulicy  Namysłowskiej,  czy  do  ulicy
Kościelnej jest objęta zmianą? Pytał, jaka jest celowość zmiany tej działki?

Pan Dłubak odpowiedział,  że działka jest własnością gminy, jeżeli  chodzi o większy obszar do
zmiany  to  opinia  Wojewody  Opolskiego  jest  taka,  że  nie  można  zmianą  planu  obejmować
pojedynczych działek jeżeli planowane są zmiany to obejmowane są również działki przyległe. 
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Radny  Pasternak  Marcin  pytał,  czy  budynek  gdzie  mieszkają  siostry  zakonne  jest  w  rejestrze
zabytków?

Naczelnik Dłubak odpowiedział, że nie jest.

Radny Waldemar Łuczek pytał, czy inwestor ma jakiś termin na realizację planów, czy zakupił
i  będzie  stało  bo  ulokował  pieniądze,  przypomniał  o  tym,  że  firma  z  Wrocławia  już  zakupiła
w Wołczynie tereny gdzie miała być produkcja zdrowej żywności i nic do tej pory nie zrobiono.
Burmistrz odpowiedział, że nie mają informacji ani gwarancji co i kiedy będzie robione.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Wołczyn  oraz  wsi  Ligota  Wołczyńska  i  Gierałcice  w  rejonie  ulic
Namysłowska -Kościelna zaopiniowany został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
Za przyjęciem – 11 radnych,
przeciw – 0 radnych,
wstrzymujących – 2 radnych.

Ad. 4 Dyskusja i podjęcie decyzji w sprawie utworzenia budżetu obywatelskiego.

Radny Waldemar Antkowiak podkreślił, że po rozeznaniu się w sprawie funkcjonowania budżetu
obywatelskiego,  należy  dokładnie  opracować  regulamin  procedowania  budżet  obywatelski.
wyglądać bo będzie służyć na najbliższe lata.
Zaproponował, aby radni wystąpili z wnioskiem jaka kwota przeznaczona by była na taki budżet,
Uchwała musi być szczegółowo dopracowana, aby nie została cofnięta przez nadzór wojewody.

Radny Bartosiński popiera słowa radnego Antkowiaka, że trzeba się do tego dokładnie przygotować
i opracować szczegółowy regulamin.

Radny Pasternak uważa, że taka inicjatywa powinna być realizowana w naszej gminie, zgadza się z
tym, że trzeba do tematu podejść spokojnie i przemyśleć jakie mogą być różne rozwiązania.
Uważa, że powinna być przeprowadzona przez Urząd kampania, która by przedstawiła co to jest za
budżet i  na jakiej zasadzie są przyznawane środki finansowe.
Zgadza się  z  tym,  żeby uwzględnić  czynniki  demograficzne  i  powinno się  podzielić  gminę na
sołectwa i na miasto.

Radny  Szczepan  Mały  zabierając  głos  stwierdził,  że  Sołectwo  Gierałcice  w  ramach  funduszu
sołeckiego otrzymuje kwotę 50 tys zł. Uważa, że budżet obywatelski funkcjonuje już od lat w 20
dzielnicach naszej gminy, jako fundusz sołecki za którym głosował, aby powstał. W pierwszych
latach była to kwota w granicach 3 tysięcy zł, które były wydane na to co sołtys zadecydował.
Podkreślił,  że  na  tą  chwilę  zebranie  wiejskie  decyduje  na  co  jest  fundusz  przeznaczany,  czyli
decydują mieszkańcy sołectwa.
Odnosząc się do propozycji dla miasta uważa, że jest to dobra inicjatywa tylko, że powinno być
podzielone na cztery dzielnice i tak podzielić środki. Stwierdził, że w sołectwach fundusz sołecki
funkcjonuje bardzo dobrze, co roku można wykonać jakieś zaplanowane zadania. Radny zapraszał
do Gierałcic gdzie można zobaczyć co zostało zrobione z funduszu sołeckiego. 

Radny  Pasternak  Marcin  uważa,  że  budżet  obywatelski  nie  powinien  pomniejszać  środków
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finansowych o fundusz sołecki. 
                 
Radny Mały stwierdził, że każdy dobry sołtys stara się też o środki zewnętrzne, które pozwolą na
zrealizowanie dodatkowych zadań i pomysłów w sołectwie.

Sołtys Schatt zabierając głos pochwalił pomysł radnego Pasternaka uważa, że fundusz Ssołecki to
nie są duże środki.

Radny Antkowiak dodał, że wszystko jest zależne od budżetu gminy, trzeba się dostosować do tego
co jest na daną chwilę, pochwalił tych co się starają o dodatkowe środki finansowe.
Burmistrz  zabierając  głos  stwierdził,  że  jeżeli  zostanie  podjęta  decyzja  o  utworzeniu  budżetu
obywatelskiego to trzeba wziąć pod uwagę, że nie zostanie on ujęty w budżecie na 2024 rok. Aby
takie środki wygospodarować należy mieć określone zadania,  aby wiedzieć jaką kwotę wpisać.
Dodał,  że  trzeba  opracować  zasady,  które  będą  kwestionowane  przez  mieszkańców,  a  potem
akceptowane.  Burmistrz  podkreślił,  że  od  wielu  lat  w  gminie  Wołczyn  funkcjonuje  fundusz
obywatelski  w sołectwach. Należy rozważyć, czy budżet obywatelski miałby dotyczyć miasta i
sołectw, ponieważ na fundusz sołecki przeznaczamy blisko 500 tys, zł do dyspozycji sołectw. 

Skarbnik Gminy dodała,  że nie  mamy doświadczenia  w budżecie  obywatelskim,  nie  wystarczy
podać kwoty tylko trzeba gminę podzielić na rejony. Wchodzą do realizacji te zadania, które mają
najwięcej  głosów.  Uważa,  że  radni  którzy  mają  potrzebę,  aby  powstał  taki  budżetu  powinni
przedstawić  dokumenty,  które  przedstawiają  zadania  i  koszty  do  realizacji.  Dodała,  że
najważniejsze jest, aby dokonać sprawiedliwego podziału mieszkańców.

Radny Szczepan Mały podkreślił, że dziś jest dyskusja na temat tego, czy ma taki budżet powstać,
dodał, że z przyczyn technicznych nie jest możliwe wprowadzenie zadań do budżetu na 2024 rok.

Radny Adam Zarych uważa,  że Klub Radnych złożył  propozycję powstania takiego budżetu to
powinien się tym zająć i dać propozycję.

Radny Pasternak zgadza się ze słowami radnego Małego, że dziś jest rozmowa, czy taki budżet
powstanie. 

Zastępca Burmistrza uważa, że do tematu trzeba podchodzić realnie, ponieważ kończy się kadencja.
Za 5 miesięcy będzie nowa rada miejska, która narzuci swoje zadania i będzie chciał je realizować.

Ad. 5 Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

Naczelnik Dłubak odpowiedział  na pytanie odnośnie zapadniętego chodnika i  latarni,  które  nie
świecą jest to do sprawdzenia przez pracowników i zostaną podjęte działania.
Następnie odniósł się do zapadniętych studzienek na ulicy Leśnej uszkodzenie nastąpiło w ostatnim
etapie zwężenia studni,  koszt naprawy to blisko 20 tys zł. Naczelnik uważa, że dużo jest takich
studni  z  nieszczelnościami  na  terenie  miasta,  które  się  zapada.  Jego  zdaniem  jeżeli  nie  ma
niedrożności kanalizacji to nie trzeba niszczyć jezdni. Przy kolejnym remoncie ulicy Leśnej przy
stadionie w kosztorysie przyjęto kwotę na naprawę.
Odnosząc się do montażu luster na drodze Świniary Małe Szymonków sprawa zostanie zgłoszone
do Starostwa.
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Radny  Jan  Bartosiński  zabrał  głos  w  sprawie  utworzenia  Komisji  do  spraw  dróg  gminnych
podkreślił, że taka Komisja już kiedyś funkcjonowała i było rozeznanie gdzie w gminie Wołczyn
powinno się wyremontować drogi w pierwszej kolejności. Popiera propozycję utworzenia takiej
Komisji.

Radny Pasternak również popiera propozycję utworzenia Komisji do dróg gminnych, zapytał jaki
był podział środków i chciałby wiedzieć, które sołectwa przeprowadziły najwięcej remontów.

Zastępca  Burmistrza  odnośnie  wykonania  odcinka  drogi  asfaltowej  w  miejscowości  Duczów
odpowiedział,  że  systematycznie  są  robione  drogi  z  funduszu  popegeerowskiego,  złożony  jest
wniosek dotyczący Duczowa, Krzywiczyn, Skałąg jest dużo takich wniosków i inwestycje drogowe
są  sukcesywnie wykonywane. 

Naczelnik Dłubak stwierdził, że część drogi w Duczowie znajduje się na terenach prywatnych.

Radny Antkowiak stwierdził, że w Krzywiczynach jest podobna sytuacja i trwa to już ok 8 lat.

Zastępca  Burmistrza  dodał,  że  wynika  to  z  tego,  że  przy  wykupie  mieszkań  droga  została
przydzielona do budynku i wszyscy byli właścicielami. Sprawa została wyprostowana i udało się
doprowadzić do tego, że droga jest własnością gminy i można w nią inwestować.

Skarbnik Gminy odnosząc się do drogi w Duczowie uważa, że problem jest z własnością drogi, nie
można korzystać ze środków zewnętrznych dla drogi, która nie jest drogą gminną.

Zastępca Burmistrza zabrał głos w sprawie oznakowania nazw ulic, numerów w Wierzbicy Górnej
stwierdził, że trzeba sprawdzić, czy te oznakowanie nie wiązałoby się to ze zmianą dokumentów
mieszkańców.

Radny  Nowak  dodał,  że  często  pytają  o  drogę  kurierzy,  czy  inni  dostawcy  i  uważa,  że  takie
oznakowanie pomogło by rozwiązać problem. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

                                                                                                     Przewodniczący Komisji
                                                                                                               Ryszard Nowak
Protokołowała 
Katarzyna Atłachowicz
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